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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 

ПРОТОКОЛ 
 
Дата: 20 април 2005 г. 
Времетраене: 10:00 – 11:30 
 
Участници: 
 

1. г-н Милко Ковачев – министър на икономиката 
2. г-н Димитър Ивановски – заместник-министър на икономиката 
3. г-н Никола Янков – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
4. г-жа Миглена Павлова – изпълнителен директор, Агенция по обществени 

поръчки 
5. г-н Румен Порожанов – директор, дирекция „Финанси на реалния 

сектор”, Министерство на финансите 
6. г-жа Костадинка Тодорова – директор, “Енергийна стратегия, 

икономически анализи и прогнози”, Министерство на енергетиката и 
енергийните ресурси 

7. г-н Божидар Данев – председател, Българска стопанска камара 
8. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
9. г-н Божидар Божинов – председател, Българска търговско-промишлена 

палата 
10. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
11. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в 

България 
12. г-жа Светлана Боянова – юрисконсулт, Българска международна 

стопанска асоциация 
 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
Дневен ред: 
 

1. Тълкуване и прилагане на преференцията за малки и средни 
предприятия по параграф 5 от преходните и заключителни 
разпоредби на Закона за обществените поръчки. 

 
2. Други. 

 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
1. Тълкуване и прилагане на преференцията за малки и средни 
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предприятия по параграф 5 ПРЗ на ЗОП. 
1.1 Бележки: 
г-жа Миглена Павлова, 
изп. директор, АОП 

Подготвя се промяна на закона, която ще отчете 
предложението на бизнес организациите. 

г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

Трябва да се има предвид, че този акт е с временно 
значение и по скоро има политически характер. Затова 
предлагаме да се издаде указание за тълкуване на 
параграф 5, за да започне да се прилага. Това е един 
добър подход, подкрепян от правителството и бизнеса.

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Ще предложим СИР да бъде информиран на ранен 
етап за директивите, засягащи ЗОП, за да се настрои 
бизнеса за нови практики, които ще бъдат въведени. 

г-жа Миглена Павлова, 
изп. директор, АОП 

Две нови директиви влизат в сила от 01.02.06 и 
заменят съществуващите 4 директиви на ЕС. Няма да 
има коренни различия, доуточняват се някои текстове. 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

За първи път се издават стандартни процедури, 
обединени в Наръчник по Закона за обществените 
поръчки се правят. Членовете на Консултативния 
съвет за малки и средни предприятия имаха 
възможност да се запознаят с него. Като говорим за 
МСП основен критерий е брой наети. 

г-н Димитър 
Ивановски, зам. 
министър на 
икономиката 

Предоставяме ви доклад за МСП 2002 – 2003, там е 
даден дела на МСП от БВП, преизчислен на база на 
новите прагове за МСП 2002 – 15%. От икономическа 
гледна точка значението на големите предприятия е 
огромно, но се очаква увеличение на дела на МСП, 
което ще даде и по-голяма на стабилност на 
българската икономика. Иновационният фонд също е 
стимул за развитие на МСП, до 5 май се очакват много 
предложения. 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Важното е че се наблюдава увеличение на дела на 
МСП от БВП. Надявам се да подкрепите 
Иновационния фонд и да го популяризирате сред 
членската ви маса. 

 
1.2 Предложения: 
 
г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

БТПП предлага да се издаде методическо указание по 
тълкуването на параграф 5 от ПЗР на ЗОП, за да 
започне да се прилага тази промяна. 

 
1.2 Решения: 
 
Тълкуването на ЗОП от Агенцията по обществени поръчки ще бъде допълнено 
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в частта му отнасяща се до ал. 2, параграф 5 от ПЗР на ЗОП. 
2. Други. 
 
2.1 Бележки: 
г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Символична е сумата от 5 млн. лв., която се отпуска за 
иновации. Бихме искали отново да се върнем на една 
изключително важна тема – за екологичните проблеми пред 
българската икономика. Според оценка от 98г. става въпрос 
за инвестиции в размер на 10 млрд. лв., а от 2005 г. с 2-те 
нови директиви на ЕС оценката е за 13.5 млрд. лв. 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

На основата на доклада за екология приет от МС и да 
използваме случая за дискутиране на предложения ви. 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

Запознати ли със инструментите за енергийна ефективност, 
ползва ли бизнеса тези средства? Има кредитна линия, 
която е структурирана от 10 млн. лв. за т.нар. Козлодуйски 
фонд, още 50 милиона, като в края на проекта се връща 20% 
от инвестицията.. Подобна схема тръгва саниране на 
сградния фонд. В начало на реализация е 5 млн. грант за 
публични сгради, има още 30 млн.лв. за училища. 

г-н Евгений 
Иванов, гл. 
секретар, СРБ 

Има почти забранително изискване за енергиен одит от 
лицензирана фирма до 10% от разходите за проекта. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Едно съобщение: на 28-29 април във Велинград ще се 
проведе семинар за саниране на сгради. 

г-н Божидар 
Божинов, 
председател, 
БТПП 

Първоначалната идея на СИР бе да разглеждаме актуални 
икономически проблеми. Нека да покажем една по-голяма 
картина. Членската ни маса наблюдава дейността на съвета. 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

Кой ще отговори защо нямаме готовност по проектозакона 
за концесиите. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Основният проблем е дали концесиите да бъдат по ЗОП или 
не. Взима се решение за проучване, след 2 години имат 
право да закупят съответните парцели. Чрез тази схема 
силови групировки купуват парцели на второ линия зад 
големите морски курорти. БСК смята, че трябва тези сделки 
да минат по правилата на обществените поръчки.  

г-н Божидар 
Божинов, 
председател, 
БТПП 

Може ли да кажем нещо конкретно за извеждането на 
фирмения регистър от съда, за Закона за частните съдии – 
изпълнители и по Закона за браншовите организации. 



Стр. 4 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

Подготвена е стратегия за извеждане на фирмения регистър 
от съдебната система. Фирмена регистрация ще се 
осъществява към Министерство на правосъдието. 
Аргументите са да няма рязка промяна и да се гарантира 
прозрачност на процеса. Закона за частните съдии – 
изпълнители мина на първо четене, ще се гледа на 21.04.05 
г. от правна комисия към НС и после влиза в пленарна зала. 
Приоритет да се разгледа до края на мандата на това 
правителство. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

РГ към НС по Закона за частните съдии – изпълнители иска 
да въведе регионална компетентност и покриване на 
население от 30 000 души. Това няма нищо общо с глава на 
населението, а по скоро с концентрация на бизнес. Ще се 
избегне обвързване с местните групировки. Арбитражът 
към АОП бе приет, но още не е започнал работа. 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

Очакваме това да стане в най-кратки срокове. 

г-н Божидар 
Божинов, 
председател, 
БТПП 

Знаете, че имаме арбитражна дейност, много по бързо 
излиза решението. На практиката работата ни е блокирана 
от съдия изпълнителите, висят 57 000 изпълнителни дела. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Практиката в всички останали страни се усвояват голям 
процент от еврофондовете, например 98% от 700 милиона в 
Чехия. В България процента е около 18% участие на местни 
фирми. Българските фирми кредитират чуждите фирми и 
биват пресирани за ниски цени. Има ненужно тежки 
изисквания и следва правителството да вземе отношение по 
този въпрос. Нищо не е направено по дадената концесия 
София – Кулата. 

г-н Милко 
Ковачев, министър 
на икономиката 

Очаквам, че българските фирми ще започнат да се готвят за 
присъединяването, нямаме никакви екологични 
технологии, производители на екологични машини и 
съоръжения. От началото на един сериозен проект са 
необходими 2 години. Голям проблем, че хората си мислят 
че вятърните паркове произвеждат безплатна 
електроенергия. 

 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета. 
 
3.1 Предложения: 
 



Стр. 5 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Имаме диалог относно пристанищата с МТС и тъй 
като се обръщат към нас относно предлагания подход, 
желателно е да представим виждането си пред бизнеса 
по концесиониране на пристанищата. 

г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Предлагаме да се разгледат екологичните проблеми на 
българската индустрия с участието на МОСВ. 

г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

Предлагаме на следващото заседание да се разгледат 
следните теми: 

1. Извеждане на фирмената регистрация извън 
съдебната система 

2. Проектозакона за частните съдии – изпълнители 
3. Проектозакона за браншовите организации 

 
2.2 Решения: 
 
Ще поканим представители на МОСВ да коментират инструментите за 
постигане на екологичните изисквания на ЕС. 
Окончателният вариант на дневен ред ще бъде уточнен допълнително. 
 


